
Lekcia: Ž 28                                               Kázeň: Lk 24, 36-49

Bratia a sestry,
uplynul len krátky čas odvtedy, čo učeníci stratili svojho Majstra. Niektorí videli

ako  Ježiš  dokonal  na  kríži.  Ich  srdcia  sú  naplnené  strachom.  Niekoľko  rokov  boli
Ježišovými učeníkmi, a teraz je to navždy preč. Sú vystrašení. Aj im sa môže stať to, čo
postihlo ich učiteľa. Skrývajú sa za zamknutými dverami. Nemajú vieru ani nádej. Celé
je to smutné a beznádejné. 

Do tejto situácie nečakane prichádza Ježiš. Prvé, čo povie je: „Pokoj vám.“ Bol to
bežný pozdrav, ktorý sa vtedy používal.  Napriek tomu je v tom niečo viac.  Pokoj sa
spomínal už v anjelskej zvesti pri príležitosti Ježišovho narodenia. Ježiš prináša pokoj
tam,  kde  je  smútok  a  strach.  Je  to  pokoj,  ktorý  prišiel  na  svet  v  Ježišovi  Kristovi.
Nezanikol,  keď  bol  Ježiš  ukrižovaný.  Vzkriesený  Ježiš  nám  dáva  pokoj,  o  ktorom
predtým povedal: „Pokoj vám zanechávam, svoj pokoj vám dávam, nie ako svet dáva,
vám ja dávam.“ Ježiš k tomu ešte dodáva: „Nech sa vám nermúti srdce a nestrachuje!“
(Jn 14, 27) Pokoj Boží je vďaka vzkriesenému Kristovi v tomto svete. Kým bude Boh
nad týmto svetom, tak sa nestratí.

Ježiš povzbudzoval svojich učeníkov. Odvolával sa pritom na to, čo bolo napísané
v Starom zákone. Ježiš to povedal ešte pred svojim ukrižovaním. Nehovorí nič nové.
Pripomína  to,  čo  už  predtým počuli,  aby  ich  tým znova  usmernil.  Na  bohoslužbách
otvárame  Bibliu  a  premýšľame  nad  tým,  čo  sme  už  počuli.  Dnes  sa  čítajú  texty  o
Ježišovom vzkriesení. Opakuje sa to každý rok. Je to to isté, a predsa stále v niečom
nové. Božie slovo sa nemení a neustále nás nanovo oslovuje. Biblia nie je kniha, ktorú
stačí raz alebo dvakrát prečítať. Veríme, že v Biblii je Božie slovo pre nás.

V Ježišovi máme príklad, ako máme postupovať pri čítaní Biblie. Možno to bude
znieť smiešne, ale prvý krok vôbec je Bibliu otvoriť. Sú ľudia, ktorí majú Bibliu doma,
ale nikdy ju nečítali. Dalo by sa povedať, že v dnešnej modernej dobe má Bibliu doma
každý, kto má prístup na internet. Všetky slovenské preklady Biblie sú na internete voľne
prístupné. Bibliu môžeme mať aj v mobile a čítať ju aj vtedy, keď nemáme internet.
Existuje aj Biblia v audio formáte pre nevidiacich. Skrátene problém nie je v tom, že by
nám bola Biblia nedostupná.

Druhý  krok  je  Bibliu  vykladať.  Bibliu  si  čítame  sami  doma,  ale  čítame  ju  aj
spoločne,  na  bohoslužbách  a  biblických  hodinách.  Biblickému  posolstvu  môžeme
nerozumieť. V horšom prípade môže niekto aj v Biblii nájsť návod k jednaniu, ktorým
ublíži  druhým ľuďom.  Keď sa  Ježiš  predtým stretol  s  dvomi  učeníkmi  na  ceste  do
Emauz, vykladal im, čo bolo o ňom napísané v Starom zákone. (Lk 24, 27) V knihe
Skutky apoštolov je príbeh o tom, ako jeden človek čítal úsek z knihy proroka Izaiáša.
Nerozumel tomu, čo si prečítal. Nevedel, či prorok písal o sebe, alebo je to o niekom
inom. Filip mu to vyložil a ten človek potom uveril v Ježiša Krista. (Sk 8)
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Tretí  krok súvisí  s  pokorou pred Bohom. Môžeme Bibliu čítať  a  vykladať,  ale
oslovení sme len vďaka Božiemu pôsobeniu. Božie slovo preniká do srdca len vtedy, ak
nám Boh srdce pre Božie slovo otvorí.  Duch Svätý je Radca a uvádza nás do každej
pravdy. V dnešnom texte je napísané, že Ježiš otvoril učeníkom rozum, aby pochopili
Písma. 

Štvrtý a posledný krok je konanie podľa Božieho slova. Učeníci nielen porozumeli
Božiemu  slovu,  ale  zmocnení  Duchom  Svätým  išli  a  zvestovali  evanjelium  ďalším
ľuďom. Božie slovo nás vedie vo viere, ktorá sa prejavuje na skutkoch. Čo z toho, keď z
Biblie  porozumieme tomu,  čo je  to milosrdenstvo,  ak nebudeme milosrdní  voči  sebe
navzájom?!

Ježiš to všetko robil. Čítal Písmo a poznal ho. Vykladal ho, keď bolo Božie slovo
prekrútené.  Keď vykladal  prikázania,  vyzeralo  to  akoby  hovoril  niečo nové.  Svojimi
výkladmi viedol ľudí k pravej podstate Božieho zákona. Ježiš dôveroval Bohu a prijímal
Božiu vôľu. 

Aj o Ježišovom vzkriesení vieme z Biblie. Biblia nespadla z neba. Božie slovo nie
je ani ako vízia, ktorá by sa sama od seba objavila v našich hlavách. Áno, v Biblii čítame
aj o tom, ako Boh hovoril skrze sny. Boli to špecifické prípady. Šlo o jednotlivcov. V
prípade Jozefa to bol Boží dar, ktorým mal poslúžiť druhým. Máme Bibliu a bola by
chyba nečítať ju. Rovnako by bolo chybné, keby sme si mysleli, že sami vieme z Biblie
vyčítať cestu záchrany. V minulosti sa s protestantov posmievali, keď hovorili, že Biblia
je ich papierový pápež. Božie slovo je obsiahnuté v Biblii, ale v pravde ho prijímame len
vtedy, ak nám Boh otvorí srdce. Veríme v Ježiša Krista. On je Slovo, ktoré sa stalo telom.
Živé Božie Slovo, Ježiša Krista, spoznávame na základe napísaného Božieho slova. 

Dnes  sme  sa  zhromaždili,  aby  sme  si  pripomínali,  že  Ježiš  vstal  z  mŕtvych.
Radujeme sa,  že náš Pán zlomil moc aj  toho posledného nepriateľa človeka. Zvesť o
vzkriesení  zneje  pravidelne  počas  veľkonočných  sviatkov,  ale  nielen  vtedy.  Je  to
základný pilier kresťanskej viery. Veríme, že Ježišovo vzkriesenie je základ aj pre naše
vzkriesenie. Tým naše životy nadobúdajú nový rozmer. Na konci nie je smrť a prázdnota,
ale Boh. Keď sa niečoho bojíme, môžeme volať k Bohu a prosiť ho o pokoj. Žijeme v
nádeji, že nič zlé, čo vstúpi do našich životov, nemôže zmariť Božie spasenie. Tak ako
prví učeníci, aj my vďaka vzkriesenému Kristovi dostávame silu k nasledovaniu Božej
vôle. Amen.
Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Liste Rimanom v 10. k.: 
„Ak ústami vyznávaš Pána Ježiša a v srdci veríš, že Ho Boh vzkriesil z mŕtvych, budeš
spasený; lebo srdcom veríme na spravodlivosť a ústami vyznávame na spasenie. Písmo
totiž hovorí: Ktokoľvek verí v Neho, nebude zahanbený.“
Pokoj Boží, ktorý prevyšuje každý ľudský rozum, nech háji a ochraňuje vaše srdcia i
vaše mysle v Ježišovi Kristovi, našom Pánovi. Amen. 
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